
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANESTI 

Proces-verbal  
incheiat astazi 30.01.2024 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 125/23.01.2024, facandu-li-se 
cunoscuta ordinea de zi prin adresa nr. 24223/23.01.2024. 
Se face prezenta. Sunt prezenti 16 consilieri in said, jar prin intermediul online 3 - Negrea 
Elena, Sarca Valentin Cristian i Prisecariu Mihaela. Fiind intrunita majoritatea, lucrarile 
sedintei pot incepe. 
Se invita domnul Primar sa preia cuvantul. 
Dl Primar prezinta ordinea de zi: 
1. Project de hotarare privind acordarea unei subventii din bugetul local al Orasului 
Comanesti pentru fianatarea functiondrii serviciului public de salubrizare. 
D1 primar: Este vorba de taxele care se plaatesc catre Sc Eco Valea Muntelui pentru 

gunoul menajer care se depoziteaza la Sc Eco Sud SA. Ca si valoare - 1.320.000 lei. Aceste 
13 miliarde sunt inafard de cheltuielile care le avem noi pe colectare, selectare, transport. 
Aceasta este o tax'a, separafa care o platim de la bugetul local. 
2. Project de hotarare privind aprobarea a indicatorilor tehnico-economici si a devizului 
general pentru obiectivul de investitii „Dezvoltarea retelei inteligente de distributie a 
gazelor naturale la nivelul Orasului Comanesti, Judetul Bacdu", aprobat pentru finantare 
prin Programul National de investitii „Anghel Saligny", precum si a sumei reprezentand 
categoriile de cheltuieli finantate de la bugetul local pentru real izarea obiectivului. 
DI primar: s-au mai facut niste echilibrdri in cadrul acestui proiect. De ex, ni s-a cerut sa 
avem 2 diriginti de santier, un diriginte de santier angajat de noi pentru lucrarile pe care le 
executa i un diriginte care sä fie desemnat din partea celor de la DEL GAZ, care o sä fie 
platit tot de noi. 
3. Proiect de hotarare privind aprobarea p1aii cotizatiei aferente membrilor Asociatiei 
Localitatilor Zonelor Istorice de Arta din Romania (ALZIAR) pentru anul 2024. 
4. Project de hotarare privind aprobarea listei de investitii provizorie pentru anul 2024. 
5. Project de hotarare privind contracte de concesiuni si de inchirieri terenuri. 
6. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz i servitute pentru o suprafata de 
teren din domeniul public catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea : „ inlocuire 
conducte i bransamente gaze naturale presiune redusa", str. Cetatuia, oras Comanesti, 
judetul Bacdu. 
7. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz i seivitute pentru o suprafata de 

teren din domeniul public, care S.C. DELGAZ GRID SA pentru lucrarea: Extindere retea 
bransament gaze naturale presiune redusa", str. M Kogalniceanu, nr. 29 A, oras 

Comanesti, judetul Bacau. 



8. Project de hotarare privind aprobarea Statului de Functii la Spitalul Orasenesc „ Joan 
Lascar" Comanesti pentru anul 2024. 
9. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare pentru 
Centrul de resurse si instruire profesionala- Centrul 5, pentru anul 2024. 
10. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare pentru 
Baia Carpati — anul 2024. 
11. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare a 
„Centrului de Agrement Trotus — Ionut Iftimoaie" pentru anul 2024. 
12. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare a 
Centrului de Informare Turisticd Comanesti" pentru anul 2024. 
13. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare a 
Centrului de Tineret Comanesti, anul 2024. 
14. Project de hotarare privind aprobarea mentinerii gestiunii directe i darea in 
administrare a serviciului public de salubrizare al Orasului Comanesti. 
15. Informare privind Analiza de Evaluare a Activitatii desfasurate in trim IV 2023 la 

SPCLEP Comanesti. 
DI presedinte de sedinta: Banu Mihai RAzvan: 
-Supune la vot procesele verbale ale sedintelor din 21.12.2023 si 10.01.2024. 
Se aproba in unanimitate. 
DI presedinte de sedinta Banu Mihai Razvan: 
- Supune la vot odinea de zi ! Se aproba in unanimitate. 
D1 presedinte de sedinta Banu Mihai Razvan: 
Ordinea de zi! 
1. Project de hotarare privind acordarea unei subventii din bugetul local al Orasului 
Comanesti pentru fianatarea functionarii serviciului public de salubrizare. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot !. Se voteaza in unanimitate! 
2. Proiect de hotarare privind aprobarea a indicatorilor tehnico-economici si a devizului 
general pentru obiectivul de investitii „Dezvoltarea retelei inteligente de distributie a 
gazelor naturale la nivelul Orasului Comanesti, Judetul Bacau", aprobat pentru finantare 
prin Programul National de investitii „Anghel Saligny", precum si a sumei reprezentand 
categoriile de cheltuieli finantate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
3. Proiect de hotarare privind aprobarea plAi cotizatiei aferente membrilor Asociatiei 
LocalitAtilor Zonelor Istorice de Arta din Romania (ALZIAR) pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabä daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
4. Proiect de hotarare privind aprobarea listei de investitii provizorie pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba dacd mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
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5. Project de hotarare privind contracte de concesiuni si de inchirieri terenuri. 
Cosmin Chiriac: As avea o completare la proiectul de hotarare, art 7, pct 1, privind 

indreptarea erorii materiale din anexa 1 la HCL nr. 217/2023 §i anume - in Hotararea de 
Consiliul Local sä fie mentionat cà — anexa nr.1 la HCL nr.217 — punctul 42. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutil Se supune la vot cu mentiunea dlui Cosmin Chiriac. Se voteaza in 
unanimitate! 

6. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz §i servitute pentru o suprafata de 
teren din domeniul public catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea : "inlocuire 
conducte §i bran§amente gaze naturale presiune redusa", str. Ceatuia, ora§ Comane§ti, 
judetul Bacau. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreaba dacä mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot !. Se voteaza in unanimitate! 
7. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz si servitute pentru o suprafata de 
teren din domeniul public, catre S.C. DELGAZ GRID SA pentru lucrarea: Extindere retea 
si bransament gaze naturale presiune redusa", str. M Kogalniceanu, nr. 29 A, ora§ 
Comanesti, judetul Bacau. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
8. Project de hotarare privind aprobarea Statului de Functii la Spitalul Ord§enesc „ Joan 
Lascar" Comanesti pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
9. Project de hotarke privind aprobarea cheltuielilor de intretinere §i functionare pentru 
Centrul de resurse si instruire profesionala- Centrul 5, pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 

- 10. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere si functionare pentru 
Baia Carpati — anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteala in unanimitate! 
11. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere §i functionare a 
„Centrului de Agrement Trotus — Ionut Iftimoaie" pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
12. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere §i functionare a 
Centrului de Informare Turistica Comane§ti" pentru anul 2024. 

- Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreabd daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
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13. Project de hotarare privind aprobarea cheltuielilor de intretinere i functionare a 
Centrului de Tineret Comanesti, anul 2024. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedintä intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot !. Se voteaza in unanimitate! 
14. Project de hotarare privind aprobarea mentinerii gestiunii directe si darea in 
administrare a serviciului public de salubrizare al Orasului Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
15. Informare privind Analiza de Evaluare a Activitatii desfasurate in trim IV 2023 la 
SPCLEP Comanesti. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba dacd mai sunt discutii. Nu 
mai sunt discutii. S-a luat la cunostinta! 
D1 Primar: Am vAzut cà sunt discutii pe fosta Termocentrala Comanesti, cã Primaria nu a 
vrut sa sustind activitatea. Termocentrala a acumulat datorii foarte man i din cauza faptului 
ca lumea s-a debransat de la retea, din cauza pierderilor de pe retea, ramanand un nr. foarte 
mic de abonati. Termocentrala nu era eficienta nici cand avea 5 mu i de abonati plus serele, 
dar mai ales cand a ramas cu 400 de abonati/ apartamente. Cele 400 de apartamente erau 
locuite de Ili platnici, de cei farA venituri. Ei nu s-au debransat ca puna, centrald 
proprie -pentru ca nu aveau bani. In felul acesta asociatiile au acumulat datorii de zeci de 
miliarde . Prin Hotarare de Guvem s-au acordat niste imprumuturi, o data- 3 milioane de 
dolari. Acest imprumut era garantat de catre Ministerul Finantelor, dar s-a folosit pentru 
plata salariilor. Dupd putin timp s-a mai acordat un imprumut, de 5 milioane de dolari. La 
acest imprumut s-a cerut ca actionarul, adica noi, sä depunem la balled cashflow de 10%, in 
conditiile in care era clar cà unitatea nu mai putea functiona cu 400 de abonati. Agonia de a 
merge mai departe cu 400 de abonati si de a face alte datorii, ar Ii insemnat ca pe cei 400 
de abonati ducem la faliment, sã ajunga in imposibilitate de plata i, astfel, 
apartamentele lor sa fie scoase la vanzare la vanzare. Acest lucru nu s-a intamplat pentru cã 
noi nu am platit acei 10 % la Banca, drept pentru care unitatea, bineinteles, a intrat in 
faliment. Ceea ce nu stiu multi este ca Termocentrala avea datorii la Statul Roman de 460 
miliarde lei. Ei spuneau cà ne sterge statul datoria, dar nu s-a intamplat acest lucru. Drept 
urmare, a intrat in faliment i Termocentrala Comanesti, Termocentrala Borzesti, 
Termocentrala Doicesti si altele. Toate termocentralele din Romania au intrat in faliment. 
Daca mai aveti intrebari - va stau la dispozitie. La vremea respectiva o femeie de serviciu 
de la termocentrala avea salariul mai mare deck un director de scoala. Va spun asta ca 
informare, fiindca am vazut cä unii sunteti interesati si am vrut sä primiti informatii de la 
sursa, direct. 
DI consilier local Constantin Stefan: microbuzul scolar care transporta copiii la Scoala 
Vermesti este mai mult stricat decat bun, au fost sesizari de la parinti. Sunt anuntati parintii 
de defectiune cu jumatate de ord inainte. Din toamna, tot asa functioneazd, iar in ultima 
perioada nu mai functioneaza deloc. 
D1 Primar: Nu stiu, nu am fost informat, microbuzul scolar este al scolii, jar directorul de 
scoala nu m-a informat de asemenea problema, dar ma pot interesa. Microbuzul este al 
Unit* de Invatamant. Cat de curand, copiii von fi mutati la Scoala Ciprian Porumbescu, 
care va fi data in folosinta, asta in foarte scurt timp. 
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$coala Liviu Rebreanu §i Scoala Cuza Vodd la fel, foarte curand vor fi date in folosintd. 
Referitor la toate dezbaterile - cä§coala Costachi S Ciocan se desfiinteazd - am vazut cä 
sunt §i printre dumneavoastra persoane, care fac asta. Scoala nu se desfiinteazd, §coala a 
fuzionat cu Scoala Ciprian Porumbescu, rdman aceea§i profesori, aceea§i elevi, aceleasi sàli 
de clasd, doar Ca vor fi conditii mult mai bune, pentru cä am modemizat toate §colile. 
Singurul lucru este cd nu v-a mai fi director la Scoala Costachi S Ciocan , cei de acolo vor 
fi sub directoratul colii Ciprian Porumbescu. Scoala nu mai putea functiona de sine 
statatoare, trebuia sa aibd 300 de elevi, dar sunt 264 de elevi. 
Astea toate sunt chestiuni electorale, discutii ! Se spune cä am facut spital §i nu avem 
medici, vä informez Ca avem medici mai multi decat atunci cand intram in reabilitarea 
spitalului. Avem peste 70 de medici, medici foarte multi si foarte buni. Suntem in licitatie 
pentru achizitia de aparaturd pe ultimul proiect - in valoare de 3 milioane de euro. Sunt 
contactat de medici tineri, care vor sà vind la Comanesti. Azi mi-a fkut o surpriza in domn 
dr. de chirurgie vasculard periferica si mi-a zis cã, cu noua aparaturd poate sä pund stenduri, 
nu la inima ci referitor la circulatia periferica. Am cumparat mamograf, in Moldova sunt 
doar cloud bucati. VA' spun toate acestea ca sä titi §i sà intelegeti sa nu mai huliti orawl, 
spitalul, nu va ajutd la nimic. 
DI consilier local Laic Robert: Eu am ajuns la urgentd, am vdzut cum am fost planificat la 
RMN, m-am simtit tratat ca in strainatate. 
Dl. Primar: Am vizitat cu dl prof Lascar - spitatul, acum de sarbatori, §i in once zond am 
mers a zis cd se simte ca intr-un spital din Germania. Este inimaginabil la ce nivel s-a putut 
ajunge cu investitiile si cu dotarile in spitalul acesta. Trebuie sã fim mandri eà in acest 
mandat al meu, dar i al dvs., pentru Ca suntem in acelasi vapor, am vazut cd nu ati votat 
nici un proiect impotrivd. Nu este posibil, ca dupd ce ie§im de la §edintd, sa hulim orasul §i 
sa spunem cä nu se face nimic. La vat s-a investit in acest ora§ ,nu se poate compara cu 
nicio altd localitate din judetul Back. Doar proiectele care sunt in implementare au 
valoarea bugetului local pe 36 de ani, asta Med sa platim nimic, curent, salariii...etc. Noi 
avem proiecte §i acum in valoare de 126 milioane de euro. La proiectul cu blocuri, a avut 
loc ultima licitatie, la ultimul pachet de blocuri, jar valoarea proiectului este de 274 
miliarde lei vechi. Un bloc — 27 de miliarde lei vechi, credeti ca locatarii puteau aduna 
atatia bani? Cum se poate spune cã nu se face nimic in oras? Scolile sunt facute 
retelele de gaz se extind, retelele de canalizare sunt in licitatii §i se vor executa §i ele, 
proiectul cu panourile votovoltaice sunt in faza de racordare la reteaua electricd. Poate ne 
spune ceva dl $tefan Constantin - cand se face racordarea? In legaturd cu racordarea 
panourilor de pe primarie, §titi cand se face racordarea? Sunteti in domeniu. Despre 
problemele astea ar trebui sa vorbiti, nu despre Uzina Termica. Pentru once detalii - va stau 
la dispozitie. 
Dl. Pre§edinte de §edintd: Dacd nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrdrile §edintei 
de astki. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 
Pre§edinte de §edintd, 	 Secretar general, 

Consilier local 	 jurist Daniela Chirilà 
Banu Mihai Razvan 

intocmit, 
insp. Tiurtiucd Elena 
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